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 חנוכה נרחב

עושים טוב עם 



יוצא לאור על ידי:

צעירי אגודת חב"ד בארץ הקודש
יו"ר: הרב יוסף יצחק אהרונוב

הופק על ידי המרכז לעזרי שליחות

מי אנחנו, 
שגרירים?

מיזם ה'שגרירים' מבקש לרתום אלפי אנשים 
ונשים לעשיית טוב יחד עם חב"ד. המיזם פועל 
הנחיל הרבי  אותו  בהשראת ערך השליחות, 
מליובאוויטש. לכל אדם יש שליחות להשפיע 
על המעגלים סביבו, החל מבני משפחה, שכנים 
וידידים, ולעשות ככל שביכולתו להפיץ טוב 

וקדושה. 
רתימת שגרירים בפעילות בתי חב"ד מביא 
ליתרון משולש: ראשית, הדבר מאפשר להגיע 
למספר גדול יותר של אנשים ונשים במקום 
השליחות; שנית, השגריר עצמו חווה העצמה 
לחייו; שלישית, העובדה  ומקבל ערך מוסף 
שאנשים נוספים נוטלים חלק בארגון הפעילות, 
המקומי  השליח  של  ומרצו  זמנו  את  מפנה 

לפעילויות נוספות. 
מטה השגרירים מופעל על ידי צעירי אגודת 
חב"ד בארץ הקודש, והוא מעניק ארגז כלים 
והכוונה לבתי חב"ד לרתימת שגרירים למגוון 
פעילויות. מעגל השגרירים בכל מקום פועל 

במסגרת בית חב"ד המקומי. 
תודה לקרן מרומים על ההשקעה בפרוייקט.  
בית חב"ד מזמין אתכם להצטרף כשגרירים. 
לפניכם שלושה ערוצי פעילות: 'חוגגים ביחד', 
'טוב בלב' ו'סיירת המבצעים'. אתם תבחרו את 
הפעילות הקרובה לליבכם, ובית חב"ד יספק את 

הכלים וההדרכה.  
ביחד נהפוך את העולם למקום טוב יותר ונביא 

גאולה!

מנהיג טוב יוצר מעריצים, 
מנהיג דגול יוצר 

מנהיגים. זה מה שהרבי 
מליובאוויטש עשה לי, 

ולעוד אלפים רבים כמוני. 
הרב ד"ר יונתן זקס ז"ל, הרב 
הראשי לבריטניה 

כל אחד שגריר
זהו מה שדורשים מכל אחד ואחד מישראל 

 )ambassador( 'שיידע שהוא 'שגריר –
של הקב"ה לפעול אור וחום בגשמיות 

שבחלקו בעולם, להאיר את עצמו וגם את 
סביבתו. 

)תורת מנחם כז, עמ' 228(



ראש השנה

 תקיעת שופר בשילוב 
הרמת כוסית עם השכנים

סוכות 

הזמנת שכנים לסוכה לקידוש וטעימות 
וכן לנטילת ארבעת המינים

חנוכה 

 הדלקת נרות משותפת 
בליווי הפעלה חברתית

פורים 

 קריאת מגילה משותפת
 וחלוקת משלוחי מנות

פסח

 חלוקת מצה שמורה 
לשכנים וידידים

מיזם 'חוגגים ביחד' מהווה הזדמנות 
למפגשי שכנים וידידים סביב החגים. 
לכל חג ערכה מיוחדת עם תוכנית 

ואביזרים למפגש. 

משהו מתוק עבור חגי תשרי

ערכה מאירה לחג החנוכה

 משלוח מנות משמח
לחג הפורים

מצה שמורה לחג הפסח 

 בחלק מבתי חב"ד ניתן 
 להתנדב לפעילות חסד נוספת 

כגון חלוקת סלי מזון ועוד

כשאנו שמחים, חשוב לזכור ולשמח 
גם את אלו שקשה להם. מיזם 'טוב 

בלב' מזמין אתכם לקיים ביקורי 
בית אצל קשישים, חולים, בודדים 

ונזקקים ולהעניק להם ערכות 
שעושות טוב בלב. 

למתקדמים: יציאה ל'מבצעים' – זיכוי אנשים 
במצוות מיוחדות. המצטרפים לכל סיירת 

יקבלו הדרכה וערכה מתאימה.

תפילין 
 עמדת תפילין בעסק או ברחוב
והנחת תפילין לעוברים ושבים 

שופר 
תקיעה בשופר במוקדים שונים 

בראש השנה 

 לולב 
 זיכוי יהודים בנטילת 

ארבעת המינים בסוכות 

 מזוזה
 איסוף מזוזות מבתים 

לשם בדיקה 

סיירת
המבצעים

השגרירים
תכנית שנתית

טוב
בלב

אור 
בלב

שמח 
בלב

אביב 
בלב

מתוק 
בלב

  נרות
שבת קודש 

 חלוקת נרות שבת
לנשים ובנות 

 שפרה
ופועה 

 השתתפות בפעילות
 למען יולדות
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ת הפעם הראשונה שלו בדוכן א
זוכר  נחמני  ערן  התפילין, 
הוא  "קצת חששתי",  היטב. 
מודה. "בעיקר בשל המראה 
החיצוני שלי. אני אמנם חובש 
כיפה ביום יום, אבל לא לבוש ב'שחור לבן', 
עם מגבעת וזקן, כמו החסידים שבדרך כלל 
מפעילים את הדוכנים. חשבתי שאולי זה 
יראה לא רציני שאבוא כך ואציע לאנשים 

להניח".
החששות נמוגו בתוך זמן קצר. "עשיתי 
את 'טבילת האש' הראשונה, ומאז בתוך 

מספר שבועות הדבר הפך בעבורי לטבעי 
לחלוטין. היום יש לי אפילו 'לקוחות קבועים', 
איך שאני קורא לזה, וברוך השם אני רואה 
הצלחה גדולה. שליחי חב"ד בשכונה, הרב לוי 
פלס והרב פרץ חן, דרבנו אותי לפני הפעם 
הראשונה, להפעיל את דוכן התפילין. הם 
תיארו בפניי את היופי בכך שדווקא מישהו 
כמוני נמצא בדוכן. והתברר שהם צדקו. אם 
מישהו ישאל אותי היום אם אני מוכן לוותר 
על השעה הזו בדוכן, אגיד שבשום פנים ואופן 

לא. עבורי, זה חוק בל יעבור".
לאחת   12 השעה  בין  שישי,  יום  בכל 

הכניסה  עומד שם, בפתח  הוא  בצהרים, 
לצרכניית 'טופ זול' בשכונת אגמים באשקלון, 
ומציע, יחד עם חבר נוסף, לעוברים ושבים 
להניח תפילין. הוא בגיל 41, איש מכירות 
במקצועו. למיזם 'השגרירים' הצטרף עם 
הקמתו בשכונה לפני כארבעה חודשים והפך 

לאחד הפעילים הבולטים והקבועים.
"הדבר המדהים הוא שאני בעצמי התחלתי 
להניח תפילין בעקבות אותם הדוכנים של 
חב"ד", מפתיע ערן. זה קרה לפני עשרים 
שנה. הוא היה נער צעיר שבמשך שנים, מאז 
בר המצווה, לא הניח תפילין. "הייתי בלוד, 

חוויות
התפיליןמדוכן

החששות, ההצלחות והרגעים 
שלא יישכחו | 'שגרירים' 
שמאיישים דוכני תפילין 
באשקלון בראיון אישי

ערן התחיל להניח תפילין 
בקביעות רק לפני 20 שנה, אחרי 
שנתקל בדוכן של חב"ד בלוד. 
כיום הוא עומד בצד השני של 
הדוכן ומציע בעצמו לעוברים 
ושבים להניח • ויקטור היה 
בטוח שאין לו זמן פנוי בשישי, 
היום הוא לא מצליח להבין 
איך אפשר בלי הדוכן • שניהם 
מדברים בראיון אישי וחולקים 
חוויות מדוכן התפילין • הקשיש 
שהתעקש להיגרר לאוטו, התייר 
מדרום אמריקה שריגש את בני 
משפחתו וקבוצת הווטסאפ 
שבה הכל מרוכז • "זה מטעין 
באנרגיות לכל השבוע", 
הם אומרים • השגרירים 
מדברים
מענדי קורטס
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ובפינת הרחוב המתינו שני חב"דניקים 
צעירים שהציעו לי להניח. הסכמתי. 
מאז באופן קבוע נהגתי לעצור בדוכן 
כעבור מספר  בימי שישי.  ולהניח 
שבועות, החלטתי שאני רוצה תפילין 
משלי. רכשתי זוג תפילין ומאז אני 

מניח בכל בוקר".
רגעים בלתי נשכחים חווה נחמני 
בעת הפעילות בדוכן. "פגשתי אנשים 
הפעם  הייתה  שזו  שהתברר  רבים 
הראשונה שלהם בחיים שהם הניחו 
תפילין. זה היה כל כך מרגש, ממש 
'בר מצווה' למבוגרים. חלק מהם 
ממשיכים להגיע בקביעות להניח, 
ואני מרגיש זכות גדולה ללוות אותם 

בתהליך. זה ממלא אותי בסיפוק.
את  שהפעלתי  לפני  "בהתחלה, 
אמרתי  הראשונה,  בפעם  הדוכן 
בימי  זה  'איך אסתדר עם  לעצמי, 
שישי, הלו"ז צפוף, יש בישולים והרבה 
דברים להספיק'. באופן מדהים, מה 
שקרה הוא שבמקום 'לאבד' שעה, 

הרווחתי שעה. אין לי דרך להסביר זאת. אני 
חש שקיבלתי ברכה בזמן. פתאום גיליתי שיש 
לי זמן להכול, ואפילו נשאר עוד זמן. ההישגים 
שלי הפכו לגבוהים יותר. יהיו שיאמרו שזה 
בגלל האנרגיות החיוביות הרבות שהפעילות 
שזו  חושב  אני  אבל  ממני,  חילצה  בדוכן 
סייעתא דשמיא. זה שקוף לעין, שפתאום 

יש לי זמן".

קבוצה עמוסה בהודעות
בחודשים  מופעלים  תפילין  דוכני  שני 
האחרונים בידי 'השגרירים' של בית חב"ד 
חלק  המהווה  באשקלון,  אגמים  בשכונת 
ממארג בתי חב"ד באשקלון בראשות השליח 
הרב מנחם מענדל ליברמן. בכל יום שישי 
מתשע בבוקר ועד שתיים בצהרים ניצבים 
בכל דוכן שני שגרירים, מקהילת בית חב"ד, 

שמתחלפים בכל שעה.

"יש לנו קבוצת ווטסאפ", מספר הרב 
לוי פלס, שליח חב"ד בשכונה, "בה אנו 
מרכזים את הפעילות. בכל יום חמישי 
מפרסם הרב פרץ חן, אף הוא שליח 
חב"ד בשכונה, את הלו"ז היכן ומתי כל 
אחד מהשגרירים עומד. למחרת בבוקר 
מגיעים לבית חב"ד שני המתנדבים של 
השעה הראשונה ולוקחים את הציוד, 
הכולל עמדה מסודרת, שלושה זוגות 
תפילין, נרות שבת ועלוני פרשת שבוע. 
במהלך היום, קבוצת הווטסאפ שלנו 
עמוסה בהודעות. כל אחד מהפעילים 
משתף בתמונות ובד"שים ונוצר שיח 
סביב הפעילות. בשבת בצהריים אנחנו 
וכולם  חב"ד,  בבית  יחד  מתכנסים 
משתפים ברגעים מעניינים ובסיפורים 

מהדוכן".
מישהו  שאין  משוכנע  פלס  הרב 
שלא מתאים. "יש לנו שגרירים מכל 
הגוונים והסגנונות, כאלו שכבר מניחים 
בעצמם שנים וכאלו 'טריים' ביותר. 
כל יהודי מתאים לעמוד בדוכן ולזכות 
עוד יהודים במצווה. המשובים והסיפורים 
שהם  מלמדים  מהשגרירים,  שמתקבלים 
התחברו לפעילות בצורה פנימית ועמוקה. 
רבים מהם אומרים היום שלא יהיו מוכנים 

לוותר על זה.
"משבוע לשבוע כמות השגרירים גדלה. 
ככל שיהיו יותר שגרירים, כך נרחיב את 
הפעילות בשכונה, נפתח את הדוכן למשך 

יותר שעות, ונקים דוכנים נוספים".

ויקטור חטב בדוכן התפילין

מדליקים

בלב
 הביאו את אור החנוכה

לקשישים, נפגעי טרור, חולים ובודדים
לקבלת ערכת אור בלב פנו לבית חב"ד
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פתאום יש זמן
ויקטור חטב )46(, מתווך נדל"ן בעיר, הוא מהשגרירים הבולטים. מאז 
חודש תשרי הוא פותח את שרשרת המתנדבים בכל יום שישי. "גם אני 
חששתי בתחילה כיצד אצליח לשלב את הפעילות בלו"ז העמוס של יום 
שישי. במבט לאחור אני יכול להצהיר בפה מלא כי מי שיעשה את זה, קשה 

להאמין שיוותר על זה".
מדוע?

"כי זה דבר מרומם, מרגש, גדול. זו התחושה שלי. עד כדי כך, שכאשר 
נגמרת השעה שלי, אני נשאר פעמים רבות עוד חצי שעה בדוכן, יחד עם 
הזוג הבא אחריי. פשוט קשה לי להתנתק. אני מרגיש סיפוק עצום, שמטעין 
אותי בכוחות ואנרגיות. פתאום אין לחץ של זמן, וחשוב לי שעוד יהודים 

יניחו תפילין".
חטב משוכנע שהכול עניין של גישה ועבודה. "אני לא מנסה להעמיס 
על העוברים והשבים", הוא משתף. "יש כאלו שבפעם הראשונה דוחים 
בכל תוקף ובפעם הרביעית או החמישית נעתרים. אני מאמין שגם האנשים 

הכי עקשנים, יום יבוא והם עוד יניחו".
המספרים משתנים בכל שבוע. "יש שבועות שאני מניח לשלושה עשר 
אנשים ויש שבועות שאני מניח רק לשניים. בשבועות 'דלילים' שכאלה אני 
מתנחם בכך שכל יהודי הוא עולם ומלואו ובטח האחרים מניחים בבית. 

"הפעילות הזו מכניסה מתיקות לכל השבוע. יש לנו מנהג באשקלון, 
שבכל שבת בצהריים השגרירים מתוועדים יחד וחולקים חוויות מדוכן 

התפילין. זה מיוחד".
גם לחטב היו רגעים שנצרבו בו מהפעילות בדוכן. הוא משתף אותנו 
ספונטנית בשניים כאלה. "היה לי רגע מעניין. הגיעה קבוצת אנשים מדרום 
אמריקה לדוכן. באופן עצמאי, בלי שכנוע מצידי, הם ביקשו להניח תפילין. 
התברר שאחד מהם לא הניח מזה שלושים שנה. החברים החלו לצלם אותו 
מכל הכיוונים עם התפילין. הם שיגרו את התמונות לבני המשפחה, השוהים 
בעברו השני של האוקיינוס, וניכר היה שהם מתרגשים במיוחד. זו הזכות 

שלי שהייתי שם בשבילם.
"מקרה נוסף אירע לפני שבועיים בלבד. מול הדוכן חלף אדם מבוגר, נכה. 
הצעתי לו להניח אך הוא סירב בתוקף. בשלב מסוים אמר 'אם תגיעו איתי 
לאוטו אניח'. התברר שיותר מארבעים שנה האיש לא הניח. הלכנו איתו 
לאוטו ועזרנו לו להניח תפילין, אחרי עשרות שנים שלא עשה כך. אשתו 
פרצה בבכי מרוב התרגשות. גם היא צילמה אותו ושלחה לילדים ולנכדים. 
אלה רגעים אדירים, שילוו אותי לכל החיים. זכיתי להיות שגריר".  ■

ערן נחמני בפעולה

אלפי בניינים חוגגים

חנוכה

  עם ערכה מלהיבה 
להדלקה משותפת

 חנוכייה 
להדלקה

 שטיח
משחק 

 טריוויה
חנוכה 

 שרשראות
דגלים

 עזרי
פרסום 

 רוצים גם בבניין שלכם? 
 פנו לבית חב"ד המקומי 
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לא רק לחב"דניקים
בתימהון גדול קראתי במכתבה אשר בכדי לדבר 

ולהשפיע על יהודים שיאכלו כשר, ישמרו שבת יניחו 
תפילין וכו' – צריך להיות מליובאוויטש וחב"ד. והרי 

מצווה מפורשת בתורת משה – ואהבת לרעך כמוך )וכלל 
גדול היא בתורה(, לפני עיוור לא תתן מכשול, ועוד ועוד.
)מקדש מלך ג, עמ' צא(

שליח עושה שליח
הפירוש של "וישלח" הוא – שהוא שלח. לא רק הוא 
בעצמו שליח, אלא שהוא עושה גם אחרים לשלוחים – 

"שליח עושה שליח". ההוראה מזה: השליחות של יהודי 
להאיר את העולם באור התורה והמצוה, צריכה להיות 

בכזה אופן, שהוא יפעל על האנשים שסביבו שגם הם יהיו 
סוף סוף שלוחים לפרסם אלקות בעולם. 

ועל דרך דרשת חז"ל על הפסוק "ויקרא שם בשם ה' 
א-ל עולם", "אל תקרי ויקרא אלא ויקריא".

)ספר השיחות תשמ"ח א, עמ' 143(

ה'שלוחים' מגלים שכל אחד שליח
לאמיתו של דבר כולם שלוחים של הקב"ה... אלא 
ששליחות זו יכולה להיות בהעלם קצת על כל פנים. 

ותפקידם של ה"שלוחים" – אלו שנתמנו להיות שלוחים 
בפועל – לגלות אצל כל אחד ואחד, הן בני ישראל והן 

אומות העולם ]ועד לכל הנבראים שבעולם[, שהם 
שלוחים של הקב"ה, ולעוררם ולפעול עליהם למלא 

תפקידם ושליחותם בפועל ממש.
)ספר השיחות תש"נ א, 158(

מי שמשפיע, מקבל
צריך לעשות את הזולת ל'טופח על מנת להטפיח', כי 

רק אז, כאשר המקבלים שלו יהיו גם הם משפיעים, ייוודע 
שהשפעתו נקלטה בהם.

תורת מנחם כג, עמ' 63

שלהבת עולה מאליה
ועוד וגם זה עיקר – שהלימוד לאחרים יהיה באופן 

שהם בעצמם יוכלו ללמד וילמדו לאחרים, כמו הלימוד 
וההוראה של פרשת "בהעלותך את הנרות"... שהפעולה 
של הדלקת "נר ה' נשמת אדם" ב"נר מצווה ותורה אור" 
צריכה להיות "עד שתהא שלהבת עולה מאלי'", שנעשה 

בעצמו "נר להאיר".
)ספר השיחות תש"נ ב', עמ' 502(

פניני 
שליחות

מדברי הרבי מליובאוויטש על 
השליחות של כל אחד ואחת

משבע לשבעת אלפים
הרב לייבל וולף מספר: שימשתי כרב באוניברסיטת 
ויסקונסין מדיסון, בה היו שבעת אלפים סטודנטים 
יהודיים. היה זה מספר עצום, ולא ידעתי כיצד עליי 
לנהוג: האם עליי להשקיע באירועים ברמת המאקרו, 
בבחינת 'מקיף', לנסות ליצור מין תחושה ורושם כללי 
של יהדות בקמפוס, או שמא עליי להשקיע יותר ברמת 

הפרט ולעבוד באופן פרטני עם יחידים? 
זו הייתה אחת השאלות שהעליתי ב'יחידות' הראשונה 
שלי עם הרבי. תשובתו של הרבי לשאלה הזאת, הנחתה 
אותי לאורך כל חיי בכל פעולות הקירוב. הרבי ברר 
את מילותיו בקפידה, וארשת פניו הייתה רצינית מאוד. 
"התפקיד שלך אינו לעבוד עם 7,000 סטודנטים, עליך 
לעבוד ולהשפיע על שבעה סטודנטים כל שנה. השבעה 
הללו ימצאו שבעה נוספים, ושבעת הנוספים ימצאו 

עוד שבעה".

)JEM תוכנית מפגשים עם הרבי של(



המורה של המדינה, 
השגריר בשכונה

הוא זכה בתואר 'המורה של המדינה', אשתו סגנית מנהל, ויחד עם חמשת 
ילדיהם הם עושים טוב בסביבה. הכירו את משפחת דהאן מרובע הבנים 

בקרית גת – משפחה של שגרירים בה כולם שותפים בנתינה, מביאים את 
אור השבת והחג לשכנים, נוגעים בנשמות ויוצרים חיבור אמיתי 

דבורה מינצברג
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שפחת דהאן מרובע הבנים בקרית גת היא משפחה מ
של שגרירים. אריאל זכה לפני מספר שנים בתואר 
'המורה של המדינה' )ראה מסגרת(, מירב אשתו היא 
סגנית מנהל. לבני הזוג חמישה ילדים, מהגדולה 
בת ה-18 ועד לקטן בן השלוש. יחד הם מתגייסים 

לעשות טוב סביבם.  
הקשר לפעילות השגרירים נוצר לפני מספר שנים, כשאריאל 
הכיר את הרב ראובן שניאורסון, שליח חב"ד לרובע הבנים בקרית 
גת. אריאל החל להתפלל בבית חב"ד ולהשתתף בשיעורי תורה, 
והמשיך בעשייה שמקיפה את השנה כולה. "רצינו לעשות טוב" 

מספר אריאל בפשטות. מסתבר 
ש'לעשות טוב' זה מוטו שמוביל 
ברב  דבקנו  "כך  בחיים.  אותו 
ראובן ולקחנו חלק מהעשייה, 
בשותפות משפחתית, כשהילדים 

מהווים חלק פעיל".
המיוחדות  והמצוות  חג  כל 
לו, כל חג והפעילות הייחודית 
שסביבו: ערכות אישיות, עלונים, 
לקיום  הזמנה  לבניין,  שלטים 
מצוות החג דרך פעילות בשיתוף 
משפחת  ילדי  ועוד.  השכנים, 
דהאן שותפים בהפצת אור החג 
הכנת  משלב  החל  המתקרב, 
ואריזת הערכות ועד לחלוקה 

בפועל. 
משפחת דהאן מתגוררת בבניין 
כך שיש הרבה  קומות,   14 בן 
מה לעשות – ממש קרוב לבית. 
מהשכנים  מתחילה  החלוקה 
בבניין וממשיכה לבניינים ואזורים 
נוספים בשכונה. מצות שמורות 
לפסח, עלוני הדרכה לתפילות 
ראש השנה ויום הכיפורים, ערכות 

לחנוכה ולפורים.
סוכות  "לפני  אריאל מספר: 
קיבלנו מהרב ראובן סט ארבעת 
המינים, אותו הנחנו על שולחן 
כל  הבניין.  בלובי  שפתחנו 
השכנים הוזמנו לבוא ולברך על 
ארבעת המינים". הסט נותר שם 
כל ימי החג, מזכיר בנוכחותו את 
מצוות היום ואת חגיגיותו, וכל 

הרוצה ליטול – יבוא ויטול. 
חנוכייה  הוצבה  בחנוכה, 
מרכזית גדולה בבניין, והשכנים 
הוזמנו להדלקה מרכזית. "קנינו 
סופגניות וארגנו הדלקה משותפת 

לדיירים. השכנים יצאו מהבתים והתאספו יחד, באווירה חמה 
ומאחדת". 

האור הזה, ה'ביחד' שמחבר בין לבבות, צמח דווקא מתוך 
החושך והבדידות שכפתה הקורונה. כאשר כל אחד הסתגר בביתו, 
בלי לארח או להתארח, נמנע הליכוד המשפחתי המהווה חלק 
משמחת החג. "מתוך הבידודים והריחוק החברתי של הקורונה, 
התחזקה התחושה שצריך לעשות משהו טוב סביבנו, להתחבר, 
לא לדאוג רק לעצמנו אלא להיות שם בשביל השני. שלא יהיה 
מצב שמישהו בבניין ירגיש לבד, שלא רואים אותו ולא זוכרים 

מקיומו", משתף אריאל. 

איך הילדים עם העשייה הזו? 
מירב מתארת איך הילדים נכנסו לעניינים, בתחילה בביישנות 
קלה, ואחר כך ההרגל נעשה טבע שני והשכנים נעשים מכרים 
ותיקים שכיף לפגוש. הקומות והאזורים מתחלקים בין הילדים, 
כל אחד אחראי על האזור שלו, והקטנצ'יק בן השלוש מצטרף 
מתי שרק אפשר, הוא לא מסכים שילכו בלעדיו... מדי פעם הם 
גם מקבלים צ'ופרים של הכרת הטוב מהשכנים, שרוצים גם לתת 

ולא רק לקבל. 

 ערכת שישי 
חמה ומאירה

עסוקים  דהאן  משפחת  בני 
בפעילות לא רק בערבי חגים, אלא 
באופן שבועי קבוע. את שרביט 
הפעילות השבועית מובילה מירב, 
המנצחת על אפיית חלות ביתית 
יום שישי.  מדי  ק"ג קמח  מ-3.5 
של  הפעילה  ובעזרתו  "ביוזמתו 
ומשתפת:  מציינת,  היא  אריאל" 
העדיף  אריאל  הקורונה,  "בזמן 
וכך  במאפייה,  חלות  נקנה  שלא 
התחלתי לאפות בבית חלות לשבת. 
ואז אריאל חזר משיעור בבית חב"ד 

עם רעיון חדש".
אריאל: "את השיעור מסר מרצה 
אורח, שליח חב"ד באיזשהו יישוב 
בארץ. הוא שיתף שאחת הדרכים 
לאנשים  וחיבור  קשר  ליצירת 
בקהילה הייתה חלוקת חלות לשבת 
– מאפה בית שמעביר מסר אישי 
וחם ויוצר קרבה. לקחתי את הרעיון 
הביתה, דיברתי עם מירב והחלטנו 

שהולכים על זה".
מירב: "התחלנו בקטן, לשלוח 
חלה עבור השכנה ממול, להכין עוד 
חלה גם לשכנה מלמעלה שנמצאת 
לבד. אחר כך גם לשכנים מלמטה, 
וכך זה הלך והתרחב לעוד משפחה 
ועוד משפחה". כיום יוצאות מדי 
יום שישי חלות ביתיות מהמטבח 
של משפחת דהאן באהבה ל-15 
בסיס  על  שכנים,  של  משפחות 

קבוע. 
קיבלה  חודשים,  מספר  לפני 
החלוקה השבועית שדרוג. זה קרה 
ב'שבת השגרירים' שארגנו בצעירי 
חב"ד במלון הנביאים בירושלים, 
עבור משפחות השגרירים שלוקחים חלק קבוע בפעילות בית חב"ד 
הסמוך למקום מגוריהם. מכל רחבי הארץ נאספו אנשים טובים 
ואכפתיים חדורי תחושת שליחות, ממש כמו אריאל, מירב וילדיהם. 
"השבת הייתה אירוע שיא מרגש, שהעניק הרבה השראה ותובנות. 
באחת ההתכנסויות עודדו אותנו לתרום גם משהו משלנו – לא 
תרומה כספית אלא הוספה בעשייה. הציעו לנו – אתם מחלקים 
חלות? תוסיפו לחלוקה נרות שבת! לקחנו את זה. קנינו את הערכות 
של חב"ד לנרות שבת, כל אריזה מותאמת לזוג נרות במראה 
מעוצב וחגיגי, ומאז – השכנים זוכים לקבל חלות + נרות שבת 

בכל יום שישי".

ילדי משפחת דהאן ב'מבצע מצה'
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מה שחשוב באמת
למה אתם נותנים מעצמכם לאחרים? ניסיתי להבין. אריאל משיב 
בשאלה: "השאלה אינה למה כן, אלא למה לא? למה לא לעשות 
טוב סביבנו? זה מרגש לדעת שאני לא רק חוגג את החג עם בני 
משפחתי אלא דואג גם לשכנים, שגם הם ירגישו חג בלב... בתור 
איש חינוך המלמד על ערכים של אכפתיות וערבות הדדית, חשוב 
לי ליישם ולחיות את הערכים האלה. אני מאמין שהחינוך מתחיל 
בדוגמה אישית, וכאשר אני בעצמי פועל וחי את הדברים, ביחד עם 
הילדים, זה החינוך שבאמת חודר ומחלחל. כולנו נתרמים ויוצאים 
נשכרים מהנתינה הזו". מירב מהנהנת. "במקום שכל אחד יחיה את 

חייו, חשוב לזכור שכולנו אחים", היא אומרת.
את ה'למה' כבר פתרנו. נשאר ה'איך'. הלוא כולנו עסוקים במירוץ 

החיים, ואיך אפשר להכניס עוד משהו בחיינו העמוסים? 
מתברר שזה עניין של נקודת מבט שעושה סדר – סדר עדיפויות. 
"כשרואים את החשיבות והמשמעות של לצאת מעצמי ולראות את 
הזולת, מוצאים גם את הזמן לעשות בשביל מי שסביבי וזה נכנס 
בטבעיות. העיסוק שלנו ביום שישי עם החלות, למשל. היינו יכולים 
להשקיע את אותו זמן ולשבת לארוחה מפנקת, אבל זה הרבה יותר 
גדול ומספק ואמיתי לעשות בשביל האחרים", משוכנע אריאל. 

"בשביל מה אנחנו כאן? רק בשביל לרוץ אחרי החומר, לזרום עם 
השטף היומיומי, או בשביל לעשות דברים טובים באמת? הבעל 
שם טוב אמר: 'נשמה יורדת לעולם הזה וחיה שבעים-שמונים שנה, 
כדי לעשות טובה ליהודי פעם אחת, בגשמיות ובפרט ברוחניות'. 
נכון, כולנו עסוקים והכול באמת חשוב, אבל נתינה וחיבור בין 
נשמות בשבילי זה הדבר החשוב, העיקרי והמשמח ביותר. איכות 

חיים רוחנית".
"אנחנו מנסים להדליק נר קטן בנשמה של כל אחד", מסכמת 

מירב בנימה אקטואלית, "ומקווים שביחד יאיר אור גדול".

 סיפורו המפתיע 
של 'המורה של המדינה'

אריאל התחיל את דרכו החינוכית כמדריך טיפולי בבית 
הספר למלאכה בקרית מלאכי. לאחר מכן שימש כמחנך 
ומורה להיסטוריה, תנ"ך ומורשת במשך 13 שנים בחטיבת 
הביניים יגאל אלון בחולון, עד שעבר לתיכון בו הוא עובד 
כיום כמורה, רכז שכבה ומחנך. בשנת 2012 זכה אריאל 
בתחרות ארצית רשמית של משרד החינוך בתואר המכובד 

"המורה של המדינה".
מה שמפתיע בכל הסיפור הוא שכל זה כמעט לא היה 
יכול לקרות, כיוון שאריאל היה ממש בדרך לעזוב את שטח 
החינוך )!(. לאחר שנתיים כמדריך בבית הספר למלאכה 
הוא חש צורך לעשות לביתו והחל לחפש פרנסה בתחום 
הלוגיסטיקה, ואף הגיע לראיונות עבודה בתחום. לאחר 
ראיון עבודה, הוא נקרע בין תחושות קשות וזכה לחוויה 
מכוננת: "אני מסתכל על מקום העבודה המיועד, רואה את 
המחסן, המלגזה, ואומר לעצמי: זה לא אני. הנשמה שלי 
שייכת לתחום החינוך. ומצד שני – אין מה לעשות, אין לי 
תעודת הוראה, אני חייב לעזוב את החינוך ולמצוא כיוון 

שיביא פרנסה הביתה... 
"כך מצאתי את עצמי יום אחד אחרי העבודה בבית הכנסת 
חב"ד בקרית מלאכי, תופס פינה בקומה השנייה, כשאני 
לבדי, עצוב, עם דמעות בעיניים. עבר שם חב"דניק ששם 
לב אליי ואמר לי: למה אתה עצוב? אני בטוח שלרבי יש 
עצה בשבילך. פתחנו יחד את אחד מספרי אגרות הקודש, 
ובהשגחה פרטית קראתי מכתב האומר שאדם שקיבל יכולת 
משמיים ולא מביא אותה לידי ביטוי – גורם לחוסר צדק 
בעולם. קיבלת שליחות, כוחות מיוחדים בשטח החינוך, 
עליך להיות מורה או מדריך ואם אינך עושה זאת אתה 

חוטא למטרה. 
"התרגשתי מאוד מהמסר המחזק, וקיבלתי החלטה. 
פניתי ללימודי הוראה במכללת אחווה והתחלתי לעבוד 
בחולון. נסעתי מדי יום מקרית גת לחולון, ואחרי שנה 
כמורה מקצועי במשרה חלקית של יומיים בשבוע, קיבלתי 

משרה מלאה כמחנך. 
כעבור ארבע שנים כמחנך, תלמידים והורים המליצו 
עלי לתחרות "המורה של המדינה". זכיתי להיות המורה 
של המדינה, וזוכה עד היום לעסוק בשליחות החשובה כל 

כך – מכוח הברכה והחיזוק של הרבי". ⋅
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הכנות לקראת מבצע חנוכה בארץ ה
הקודש נכנסות אל הישורת האחרונה. 
בסימן 'צו 8', בתי חב"ד פועלים בימים 
אלו לגייס 'שגרירים' למבצע חנוכה 
שצפוי להיות גדול מתמיד. בנוסף 
לפעילויות הרגילות של בתי חב"ד בחנוכה, כגון 
הדלקות מרכזיות ואירועי חנוכה, השנה יושם דגש 
מיוחד על שלוש פעילויות בשיתוף שגרירים: חנוכה 

ביחד, שיירות האור ואור בלב. 
'חנוכה ביחד' הוא השם החדש של הדלקות משותפות 

בבניינים, מיזם המתקיים מזה מספר שנים. ההדלקה 
מתבצעת בשיתוף פעולה עם שגריר בבניין, מתפלל 
שגר בבניין או נציג ועד בית. איש הקשר מזמין את 
השכנים, מביא סופגניות ומארגן את המקום, ובית 
חב"ד דואג לחנוכייה ולהנחיית האירוע. היוזמה 
זוכה להצלחה רבה, ועשרות דיירים בממוצע 

משתתפים בכל הדלקה. 
השנה הוצב תחילה יעד צנוע של 800 הדלקות 
בבניינים בארץ. מהר מאוד התברר שבתי חב"ד 
מתכננים להכפיל ואף לשלש את היעד הראשוני. 
על פי ההערכות, יתקיימו השנה למעלה מ-2,000 

אירועי הדלקה בבניינים ברחבי הארץ. 
כך, לדוגמה, באסיפת הכנה של בתי חב"ד 
בנתניה, נערך סבב בין השלוחים בשאלה בכמה 
בניינים כל אחד מתכנן לקיים הדלקה משותפת. 
סיכום התשובות העלה כי בנתניה לבדה צפויות 
הדלקות ב-207 בניינים )!(, בגימטריה 'אור'. 

על מנת להעצים את ההדלקות הללו ולעשות אותן יותר 
אטרקטיביות, הפיקו בצעירי אגודת חב"ד ערכה מושקעת ומיוחדת 
הכוללת: שטיח משחק ענק להפעלת הילדים, קלפי טריוויה חנוכה 

למבוגרים, שרשראות דגלים לקישוט הבניין 
ופוסטרים להזמנת השכנים. 

היא  נוספת שזוכה להתרעננות  פעילות 
'שיירת האור'. במשך עשרות שנים, יוצאות 
שיירות אור להאיר את הערים ולפרסם את 
הנס בחנוכה. בדרך כלל, רוב הרכבים בשיירות 
משתייכים לחסידים מן המניין. השנה הוחלט 
להגדיל את מספר השיירות ל-80 לפחות, 
ולעודד גם שלוחים בשכונות ויישובים קטנים 
לקיים שיירה. הגדלת מספר השיירות נעוצה 
בהפיכת ההשתתפות בשיירה לאטרקציה 
דווקא  לאו  הציבור,  לכלל  שמתאימה 

לחסידים.  
בתי חב"ד נעזרים במגוון עזרים לקישוט 
הרכב בהפקת צעירי אגודת חב"ד, החל 
דרך  עובר  הקדמי,  החלק  לקישוט  מבדים 
חנוכיית לד חדשה לחלון אחורי, וכלה בחנוכייה 
נגררים עם  גג הרכב. עשרה  על  המסורתית 
מערכות כריזה ינדדו ברחבי הארץ ויובילו את 

שיירות האור. 
השלוחים לא ישכחו את אלו שזקוקים לאור 
בחייהם. במסגרת מיזם 'אור 
שגרירים  אלפי  ייצאו  בלב', 
בית אצל קשישים,  לביקורי 
חולים, בודדים ונפגעי טרור. 
הם יעניקו את ערכת 'אור בלב', 
ידליקו נרות ביחד ויכניסו אור 

בלבבות. 

 צו 8 
לקראת מבצע חנוכה

אסיפת שלוחי חב"ד בנתניה בה הוחלט על אור )207( הדלקות בבניינים



שתתפות השגרירים בפעילות בית ה
חב"ד הביאה לשיא חסר תקדים את 
מבצע שופר. מזה שנים רבות, חסידים 
יוצאים בראש השנה לזכות אנשים 
במצוות שופר על פי הוראת הרבי. בתחילת 
חודש אלול הוצב יעד להכפיל את מבצע שופר 
באמצעות השגרירים, בסימן 'כפליים לתושייה'. 
במשך חודש ימים קיימו בתי חב"ד בישראל 
100 קורסים של תקיעת שופר, שכללו לימוד 
הלכתי לצד התנסות מעשית. מטה השגרירים 
הפיק ערכה מיוחדת לקורס, עם חוברות לימוד, 
בתום  ופרסומים.  הסמכה  תעודות  מבחנים, 
הקורסים הוסמכו כ-1,000 שגרירים לתקוע 

בשופר. 
מן העבר השני, אלפי ועדי בתים הצטרפו 
למיזם 'ראש השנה ביחד', במסגרתו הזמינו את 
השכנים לאירוע תקיעת שופר בחצר הבניין 
בראש השנה, וקיבלו ערכה מהודרת עם קישוטים 
והפעלות. השגרירים הגיעו למקומות ההתכנסות 

הללו וזיכו את ההמונים במצוות שופר. 
מדיווחים שהגיעו לאחר ראש השנה התברר כי 
היעד הושג. בתי חב"ד רבים שהפעילו שגרירים 
חוו הכפלה ואף יותר בהיקף מבצע שופר ביחס 

לשנים רגילות. 

 מבצע
 2X שופר
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 ספר השיאים
של מבצע שופר

500
 מספר תקיעות השופר שהיו
בגבעתיים וכן בצפון נתניה

6,000
מספר האנשים ששמעו שופר בגני 

תקווה וכן במערב ראשון לציון

פי 5
 מספר היהודים ששמעו שופר באור 
עקיבא גדל פי 5 ביחס לשנים קודמות

פי 6
 מספר התקיעות בשופר ברבעים

 יא-יב באשדוד גדל פי 6 ביחס לשנים 
קודמות

קידוש ה' 
בתקשורת

50% 39%

11%

 הכפילו יותר
מפי 2

הכפילו פי 2

הגדילו בעשרות 
אחוזים

תוצאות סקר שנערך בין שלוחי חב"ד על 
הגדלת מבצע שופר השנה

צמיחת מספר מוקדי קורס שופר

 ערב ראש השנה
תש"פ

 ערב ראש השנה
תשפ"א

 ערב ראש השנה
תשפ"ב

100

25
5

 חוויה מדליקה
לכל המשפחה

רוצים להצטרף לחוויה משפחתית? פנו לבית חב"ד

שיירת 
 נפגשים בנקודת המפגשהאור

 מקבלים ערכת קישוט לרכב 
ומצטרפים לשיירה של אור

עושים טוב עם 



 עדכוני
השגרירים

ערבי גיבוש והעצמה
עשרות בתי חב"ד קיימו בשנה החולפת ערבי גיבוש לשגרירים 
ולשגרירות. האירועים היוו הערכה על הפעילויות הקודמות, 
לצד היערכות לקראת הפעילויות הבאות. השגרירים הקיימים 
קיבלו העצמה, ואחרים קיבלו השראה להתגייס אף הם לפעילויות 

השגרירים. 
תוכנית מרתקת ומעצימה ליוותה את הערבים. סרטון מיוחד 
הופק במיוחד להקרנה בערבים אלו, והוא סוקר מגוון פעילויות 
ברחבי הארץ; מיטב המרצים נדדו ממקום למקום, על מנת להציג 
את חזון השליחות במשנת הרבי ולהסביר על התוכניות השונות. 

השגרירים קיבלו הוקרה לפעילותם על ידי השליח המקומי. 
הגדילו לעשות בכמה מקומות בהם ערכו 'רול-קול' במתכונת 
המפורסמת של 'באנקעט' כינוס השלוחים. שמות הרחובות הוכרזו, 
והשגרירים באותם רחובות עמדו בזה אחר זה, לקול מחיאות כפיים. 

ערב שגרירים בשכונת 'אם המושבות' בפתח תקווה

רול קול בערב שגרירים בבאר שבע

ערב שגרירים במרכז רפואי רמב"ם

ערב שגרירים בקרית אונו
ערב שגרירים במערב ראשון לציון
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שבת השגרירים 
כמאתיים שגרירים ושגרירות ממעגל המתנדבים של בתי חב"ד 
בישראל התכנסו לשבת גיבוש ראשונה מסוגה במלון בוטיק הנביאים 
בירושלים. בבחירת המלון הושם דגש על רמה גבוהה ויוקרתית, 

חדרים מאובזרים ותפריט מגוון. 
וכשהתנאים הגשמיים מעולים, הנפש פנויה לתוכנית מגוונת 
במיוחד. אירוח בבית חב"ד בשוק מחנה יהודה, קבלת שבת בכותל 
המערבי עם הזמר יוני שלמה, סדנת מנהיגות עם ד"ר שמחה 
ליבוביץ, מופע שירת נשים הרמונית עם האמנית השליחה שירה 

לידר, פעילות חווייתית לילדים ועוד. 
העליות בקריאת התורה נמכרו במכירה פומבית, אך לא בכסף 
אלא במצוות. אחד קנה עלייה תמורת מספר שעות במבצע תפילין, 
אחר התחייב ללמוד תקיעת שופר, שלישי החליט לארגן שיעור 
תורה בביתו וכך הלאה. ד"ר שמחה ליבוביץ התנדב להנחות סדנת 

מנהיגות באחד מבתי חב"ד. בסעודת יום השבת הוצעה הסדנא 
ל'מכירה' בין בתי חב"ד שיחלקו את המספר הרב ביותר של ערכות 
נש"ק – נרות שבת קודש. קהילת חב"ד 'אם המושבות' פתח תקווה, 
בראשות הרב מוטי גורליק, זכתה בשל ההצעה הגבוהה ביותר – 

חלוקת 2,000 ערכות נש"ק תוך שלושה חודשים. 
"היינו בהרבה שבתות, אבל שבת כזו עוצמתית מעולם לא חווינו", 

סיכמה אחת השגרירות. 

פיילוט סוכה ביחד
לאור הצלחת הפעילויות בבניינים במעגל השנה, הושק השנה 
פיילוט ראשוני ושמו 'סוכה ביחד'. הרעיון הוא לעודד שגרירים 
לארח בסוכה שלהם את השכנים לביקור קצר של טעימות וברכת 
ארבעת המינים. בפיילוט השתתפו 13 בתי חב"ד. הם רכשו עבור 
השגרירים את ערכת 'סוכה ביחד', עם קישוטים, הפעלות ופרסום 
לשכנים תחת הכותרת "הסוכה שלנו מזמינה אתכם לביקור". חלק 

מהשגרירים קיבלו מתנה מיוחדת – סט ארבעת המינים. 
כמאה סוכות ברחבי הארץ נטלו חלק בתוכנית, ומאות אנשים, 
נשים וילדים ביקרו בסוכות הללו וזכו לקיים את שתי מצוות 
החג – ישיבה בסוכה ונטילת לולב. היו שגרירים שדיווחו על 
אנשים שלראשונה בחייהם קיימו את מצוות ארבעת המינים בזכות 

ההזמנה לסוכה. 
במטה השגרירים מסכמים בסיפוק את התוצאות, המלמדות על 

פוטנציאל גדול בשנים הבאות. 

השליחים והשגרירים בסדנת מנהיגות עם דוקטור שמחה ליבוביץ

השגרירים הצעירים בפעילות חווייתית
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88
8+ 
 שגרירים

לכל בית חב"ד 

80+ 
 שיירות

רכבי האור

עושים טוב עם 

בחנוכה עם בתי חב"דמתגייסים להאיר את הארץ 
 

 

1,800+ 
 הדלקות

חנוכה ביחד

8,000+ 
 ביקורי

אור בלב

לפרטים, פנו לבית חב"ד המקומי


